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فروش غیرحضوری و حضوری ارز 
اربعین در بانک ملت

و حضوری  غیرحضوری  به صورت  ملت  بانک 
نسبت به فروش ارز به زائران اربعین حسینی اقدام 

می کند.
به گزارش روابط عمومی بانک ملت، این بانک 
پیرو دستورالعمل بانک مرکزی و با توجه به در پیش 
بودن ایام اربعین حسینی )ع( و برای تسهیل شرایط 
به  عالیات،  عتبات  به  ایرانی  هموطنان  عزیمت 
صورت غیرحضوری از طریق پیشخوان الکترونیک 
pishkhan.bankmellat. بانک ملت به نشانی

ir و همچنین حضوری در 280 شعبه منتخب، به 
زائران اربعین حسینی ارز می فروشد.

بر اساس این گزارش، فروش ارز اربعین به میزان 
200 هزار دینار عراق به نرخ فروش اسکناس مرکز 
مبادله ارز و طلای ایران )ETS( و بدون  دریافت 
کارمزد یا هزینه از متقاضی به جز معادل ریالی ارز 
مورد تقاضا )بر اساس نرخ مرکز مبادله( انجام می 
شود. بر این اساس، فروش ارز به زائران بالای پنج 
سال )متولدان اول شهریور ١٣٩٨ به قبل( با ارائه 
اصل کارت ملی و گذرنامه یا»برگه تردد اربعین« 

زائر،  امکان پذیر خواهد بود.

منابع بانک قرض الحسنه مهر ایران 
در گیلان از ۸ همت فراتر رفت

ایران در استان  بانک قرض الحسنه مهر  منابع 
گیلان از مرز 8 همت عبور کرد.

قرض الحسنه،  اطلاع رسانی  پایگاه  گزارش  به 
بانک  شعب  مدیر  نجفی شعاع«  »محمدرضا 
قرض الحسنه مهر ایران در استان گیلان، از رشد 
قابل توجه منابع در استان گیلان خبر داد و گفت: 
با تلاش های صورت گرفته، منابع بانک در استان 
گیلان در چهار ماه ابتدای سال جاری بیش از ۱۹ 
درصد افزایش یافته و از مرز 8 همت عبور کرده 

است.
قرض الحسنه  بانک  منابع  افزود:  شعاع  نجفی 
مهر ایران در استان گیلان از ۶۷هزار و ۹۶۴ میلیارد 
ریال در پایان سال گذشته به 80هزار و ۹۱8 میلیارد 
ریال رسیده که نشان از رشد منابع پایدار و حرکت 
برای تحقق برنامه عملیاتی دارد. وی گفت: تعداد 
مشتریان بانک در استان گیلان به بیش از ۳۵0هزار 
نفر رسیده و در چهار ماه گذشته، 20هزار مشتری 
جدید اضافه شده است. با اجرای طرح مهریار و 
تعداد  می رود  انتظار  بازاریابی،  برنامه های  سایر 
مشتریان همچنان افزایش یابد. مدیر شعب بانک 
قرض الحسنه مهر ایران در استان گیلان با تأکید 
بر اهمیت ترویج فرهنگ قرض الحسنه و کمک به 
افراد نیازمند تصریح کرد: با افزایش منابع، بانک 
قادر خواهد بود خدمات بیشتری را به مشتریان 
خود ارائه کند و در جهت افزایش رفاه مردم و بهبود 

وضعیت اقتصادی جامعه گام بردارد.

خبر مهم عشقی از مصوبه امروز شورای 
عالی بورس:

اوراق سلف ارزی در بورس کالا 
منتشر می شود

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار گفت: امروز 
در جلسه شورای عالی بورس، انتشار اوراق سلف 
با  ایران مطرح شد و شورا  ارزی در بورس کالای 
های  شرکت  که  کرد  موافقت  موضوع  کلیات 
صادرات محوری که نیازمند تامین مالی هستند از 
طریق انتشار این اوراق در بورس کالا تامین مالی 

کنند. 
به گزارش کالاخبر به نقل از سنا، مجید عشقی 
پیش فروش  معنی  به  اوراق  این  انتشار  افزود: 
ارزی  تسویه  با  ها  شرکت  این  کالای  بلندمدت 
بزرگ  پروژه های  برای  بتوانند  ها  تا شرکت  است 
فعلی خود تامین مالی کنند و از محل صادرات 
جدید،  تولید  خطوط  از  شده  تولید  کالاهای 
 بازپرداخت مبلغ تعهدشده اوراق را انجام دهند.
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار اعلام کرد: یک 
تدبیر ویژه ای که در این اوراق دیده شده امکان 
تسویه در سررسید با طلا است؛ یعنی این امکان 
فراهم است تا معادل کالا یا ارزی که باید در سررسید 
به سرمایه گذار داده شود، طلا یا گواهی سپرده طلا 
تحویل گردد که به بسیاری از عدم قطعیت ها در 
اوراق مشابه پایان می دهد. عشقی اظهار داشت: 
نکته دیگری که امروز در جلسه شورای عالی بورس 
مصوب شد این است که سرمایه گذاران خارجی هم 
مجاز به خرید این اوراق از بستر بورس کالا هستند. 
البته آیین نامه سرمایه گذاری خارجی در بورس ها و 
بازارهای خارج از بورس را که مصوب هیات وزیران 
بوده است پیش از این داشتیم و یک دستورالعمل 
هم شورا برای این آیین نامه تدوین کرده بود؛ از این 
رو اوراق سلف ارزی مشمول همین دستورالعمل 
مصوب شورا خواهد شد و امیدواریم موجب بهبود 
سرمایه گذاری و تکمیل پروژه های ملی بزرگ شود 
و بهبود رشد اقتصادی صادرات محور را به همراه 

داشته باشد.

برگزاری جلسه ماهانه شعب شرق 
استان تهران بانک ایران زمین

با هدف بررسی نحوه عملکرد شعب به صورت 
ماهیانه و ارائه نقشه راه در خصوص تحقق کامل 
اهداف تعیین شده، جلسه روسای شعب شرق 
استان تهران بانک ایران زمین با حضور مدیر و 

معاون استان برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی؛ در این جلسه مجتبی 
قناعتیان مدیر منطقه ضمن قدردانی از زحمات 
همکاران صف، هماهنگی بین شعب را ضروری 
دانست و بر تشکیل جلسات هفتگی مسئولین 

شعب با همکاران شعبه تاکید کرد.
قناعتیان همچنین با اشاره به اهمیت بازاریابی 
به عنوان ابزاری مهم در معرفی خدمات بانک به 
مشتریان و مراجعین گفت: همکاران باید بیش 
از پیش به موضوع بازاریابی و مراجعه تیم های 
بازاریابی به مراکز تجاری و شرکت های اطراف 

شعبه توجه داشته باشند.
مدیر استان بر حفظ نظافت و آراستگی فضای 
شعب و همچنین نظم دهی به فضای بایگانی 
تاکید کرد و حفظ آراستگی و پوشش همکاران را 
عوامل مهمی در جذب مشتریان و رضایت آنان 

دانست.
منطقه ضمن  معاون  امینی  آرمان  ادامه  در 
بررسی دقیق عملکرد شعب تحت پوشش در 
تمامی حوزه ها، جایگاه کنونی شعب را در میان 
سایر مناطق به همکاران حاضر در جلسه اعلام 
کرد و از همکاران خواست تا با تلاش مضاعف 
در جهت پیشرفت شعبه خود و بانک ایران زمین 

گام بردارند.

مدیر عامل بانک توسعه تعاون:
پاسخ به سامانه های نظارتی و 

قضایی باید در سریع ترین زمان 
ممکن داده شود

و  تعاون درپنجاه  توسعه  عامل بانک  مدیر 
هشتمین جلسه شورای معاونین اعلام کرد:پاسخ 
به سامانه های نظارتی و قضایی باید در سریع 

ترین زمان ممکن داده شود.
محمد شیخ حسینی افزود: راه اندازی سامانه 
از  »سیاق«  و  »سرآمد«  همچون  نظارتی  های 
ضریب  رفتن  بالا  موجب  مرکزی  بانک  سوی 
امنیت در عملیات بانکی و مقابله با انحرافات در 

فرآیند ها شده است.
از  تعاون یکی  توسعه  داد: بانک  ادامه  وی 
بانک های با عملکرد خوب در تعامل با بانک 
مرکزی در حوزه فناوری و نظارتی و سامانه های 
طراحی شده از سوی این نهاد است اما باید جزو 

پنج بانک برتر در این بخش باشیم.
گام  در  است  نیاز  کرد:  بیان  حسینی  شیخ 
برای  نیاز  مورد  تجهیزات  و  ها  اول محدودیت 
تماس شناسایی وسپس  مرکز  عملکرد  ارتقای 
ارشد  مقام  این  شد.  عمل  وارد  توان  تمام  با 
بانکی در بخش دیگری از سخنان خود به مجوز 
سرمایه برای بانک  تامین  اندازی شرکت  راه 
توسعه تعاون از سوی بانک مرکزی اشاره کرد 
و گفت: شرکت تامین سرمایه به عنوان یکی از 
بازوهای بانک می تواند به توسعه عملکرد و نفوذ 
بانک کمک موثری کند. وی بیان کرد: بخشی از 
وظایف بانک در حوزه سرمایه گذاری را می توان 

بر دوش این شرکت گذاشت.
تامین  اصلی شرکت  تمرکز  همچنین 
تعاون  بخش  تعاون بر  توسعه  سرمایه بانک 
حسینی  شیخ  دارد.  قرار  تعاونی  اقتصاد  و 
همچنین با اشاره به موضوع تعدیل وثایق در 
محاسبه کفایت سرمایه نیز گفت: در این بخش 
می توان از توانمندی های شرکت »سمات« برای 
راه اندازی سامانه محاسبه تعدیل وثایق استفاده 

کرد.
وی افزود:در یک برنامه کوتاه مدت باید به این 
سمت برویم که در ترکیب وثایق ،اوراق بهادار 

سهم و وزن بیشتری داشته باشند.

بازار سرمایه روز دوشنبه را با وجود آغاز به کار 
دولت چهاردهم بی رمق تر از همیشه به پایان برد. 
پیش از این تصور می شد حداقل احساسات بازار 
تحت تاثیر این واقعه مثبت باشد و در جهت رشد 
از  پس  آغازین  روز های  در  ظاهرا  اما  بردارد،  قدم 
انتخابات این خوش بینی پیش خور شده یا به تعبیر 
بازگشته  به تنظیمات کارخانه  بازار  فعالان بورس، 

است.
البته بخشی از این ماجرا ناشی از مهم ترین معضل 
یعنی  فصل  این  در  بورسی  شرکت های  و  صنایع 
ناترازی انرژی و قطعی برق است. این بحران تا آن جا 
بود که روز یکشنبه بازار سرمایه تعطیل شد، اتفاقی 
که در سالیان گذشته بی سابقه بوده و این دومین 
باری است که امسال بورس با آن مواجه می شود. 
اولین بار چنین تصمیمی در زمان درگذشت رئیس 
جمهور اتخاذ شد تا سهامداران با ریزش هیجانی بازار 

متضرر نشوند.
بر این اساس وضعیت معاملات بازار سرمایه در 
اولین روز بعد از تعطیلی به گونه ای بود که شاخص 
کل بورس با افت 2۹ هزار و ۱۵2 واحدی در سطح 
2 میلیون و ۱۳۱ هزار واحدی ایستاد؛ سطحی که در 
مرداد سال ۹۹ به آن رسیده بود، اما حالا با گذشت 
۴ سال نتوانسته از آن بالاتر بیاید مضاف بر این که 
ارزش سهام کمتر از آن سال است. »مهدی بیات 
منش« کارشناس بازار سهام این روند رکود را ناشی از 

ابهام بازار در انتخاب وزرای دولت می داند.
منفی بازار سرمایه، جدید نبود

در  سرمایه  بازار  کارشناس  منش،  بیات  مهدی 
گفتگو با اقتصاد 2۴ عنوان می کند: شاید این عامل 
که آقای طیب نیا معاون اول نشد کمی بر رفتار امروز 
بازار اثرگذار بوده باشد. چه بخواهیم چه نخواهیم 
معمولا رفتار جمعی بازار سرمایه این طور بوده که 
گاهی از یک شخصی حمایت کرده تا بازار را بالا نگه 
دارند. اما امروز دیدیم که در ادامه روند منفی هفته 
قبل ارزش معاملات تنها ۳ هزار و ۳00 میلیارد تومان 
است و نمی شود گفت بازار منفی جدیدی خورده 
است. برای این که بازار رشد کند باید ببینیم آقای 
پزشکیان چه افرادی را به عنوان تیم اقتصادی خود 

معرفی می کند.
به گفته او موارد دیگری که بازار منتظر آن است 
رویکرد بانک مرکزی در خصوص ارز نیما و روند تک 
نرخی شدن ارز است. این که تورم انتظاری چطور 
مهار خواهد شد. از همین رو رای اعتماد مجلس به 
وزرای پیشنهادی دولت از مهم ترین اتفاقات پیش 

روست که بازار را نیز تحت تاثیر قرار خواهد داد.
تعطیلی بازار خوب است یا بد؟

دامنه  محدودیت  مانند  هم  بازار  شدن  تعطیل 
نوسان که تا مدت زیادی پس از درگذشت رئیس 

جمهور سابق ایران اعمال شد موافقان و مخالفانی 
دارد. مخالفان بر این باورند که تعطیلی در شـرایطی 
که حتی اتفاق غیرمترقبه ای هم افتاده باشد، یک 
به  را  بیشتری  نگرانی  که  چرا  است  نابجا  تصمیم 
ریسک های بورس اضافه خواهد کرد و به این ترتیب 
در فردای روز تعطیلی فشار عرضه بیشتر خواهد 

شد.
دارند.  دیگری  نظر  فعالان  از  عده ای  مقابل  در 
مهدی بیات منش در این باره توضیح می دهد: در 
مورد اثرگذاری تعطیل شدن بورس باید گفت، چون 
بازار میل زیادی به ریزش دارد، تعطیلی اتفاق بدی 
نیست. ما معاملات روتین خیلی بالایی نداشتیم که 
به ضرر بازار تمام شود و حتی می تواند مثبت باشد. 
آن هم در شرایطی که بسیاری از شرکت های بورسی 

درگیر ناترازی انرژی و برق هستند.
خطر ناترازی انرژی صنایع بورسی با ورود بخش 

خصوصی قابل حل است
وضعیت  توضیح  در  سهام  بازار  کارشناس  این 

ناترازی برق در شرکت ها و صنایع بورسی می گوید: 
برای پوشش ناترازی بر اساس برنامه هفتم توسعه 
باید سالانه ۷ هزار مگاوات برق تولید شود، یعنی طی 
یک دوره ۵ ساله ۳۵ هزار مگاوات. به این مقدار ۱۳ 
هزار مگاوات را باید اضافه کنیم تا این رشد را داشته 
باشیم. برای این میزان چیزی در حدود 20 میلیارد 
دلار سرمایه گذاری لازم است، یعنی سالی ۴ میلیارد 
دلار تا این ترازی جبران شود. این نیازمند ورود بخش 

خصوصی است.
به گفته او بخش خصوصی نیز زمانی وارد می شود 
که ما ثباتی را در اقتصاد کشور داشته باشیم. نیازمند 
این هستیم که نرخ فروش برق طوری به روزرسانی 
شود که برای این بخش صرفه اقتصادی داشته باشد. 
در حال حاضر روند به گونه ای است که در صورت 
ورود این بخش به تولید برق، سرمایه گذار نمی تواند 
سود خود را با لحاظ نرخ تورم دریافت کند. صنعت 
برق یک صنعت زیرساختی است که سایر صنایع 

بتوانند به حیات خود ادامه دهند.

او می افزاید: در نتیجه در حال حاضر بازار سرمایه 
نیز به شدت تحت تاثیر این ناترازی است. بیش از 
۶0، ۷0 درصد بازار کارخانه های بازار سرمایه، تولیدی 
هستند که بالای ۷0 درصد به برق وابسته هستند. 
اطلاعات و  فنی و مهندسی و صنعت  از خدمات 

ارتباطات گرفته تا خودرویی ها.
انتخابات آمریکا تهدیدی برای بورس خواهد بود؟

بیات منش در پیش بینی خود از وضعیت بازار 
با توجه به انتخابات آمریکا می گوید: پیش بینی ها 
با وجود انتخابات آمریکا خیلی خوشبینانه نیست، 
چون احتمال اینکه ترامپ برگردد خیلی بالاست. اما 
به نظر من اینکه چه کسی پیروز شود خیلی برای بازار 
تفاوتی ایجاد نمی کند. معمولا پیش بینی هایی که 
می کنند بر مبنای داده های گذشته نگر است. بر این 
اساس چه دموکرات ها بیایند چه جمهوری خواهان 
خیلی تاثیر خاصی در اقتصادمان نخواهیم داشت. 
بورس ما هم بازاری است که بیشترین رشدهایش 

ناشی از تصمیمات داخلی بوده است.

طی چند روز گذشته، اخباری مبنی بر فروش فرش افغانستانی 
با نام فرش ایرانی منتشر شده است. کارشناسان معتقدند که به 
دلیل قیمت پایین تر و از طرفی پرداخت نکردن حقوق و عوارض، 
این فرش ها از سوی فروشندگان به فروش می رسد. آیا اقدامی برای 

جلوگیری از قاچاق در حوزه فرش صورت گرفته است؟
به گزارش تجارت نیوز، فرش ایرانی،  به عنوان یک میراث فرهنگی 
و هنری ارزشمند در جهان  شناخته می شود. از آنجایی که این 
اثر هنری ارزش ویژه ای در تاریخ ایران و جهان دارد؛ از جنبه های 
مختلفی هم قابل بررسی است. فرش ایرانی به دلیل دقت و مهارت 
در بافت، تنوع طرح و رنگ، مورد استقبال جهانیان قرار گرفته 
است. چراکه هر یک از این طرح و رنگ ها، نمایان گر فرهنگ ایرانی 
است. از طرفی فرش ایرانی در بازار های جهانی به عنوان کالا ی 
لوکس شناخته می شود. همین امر باعث شده تا فرش ایرانی ارزش 
اقتصادی بالایی داشته باشد.  این اثر هنری، در فهرست میراث 
ناملموس یونسکو قرار دارد. همین موضوع نشان دهنده جایگاه ویژه 

فرش ایرانی در تاریخ بشریت است.
فروش فرش افغانستانی با نام فرش ایرانی

فرش های  که  است  آن  از  حاکی  شده  منتشر  اخبار  از  برخی 
افغانستانی با نام فرش ایرانی به فروش می رسد.

مرتضی حاجی آقامیری، رئیس کمیسیون فرش، هنر و صنایع 
فرش  نام  با  افغانستانی  فرش  فروش  درباره  ایران،  اتاق  دستی 

ایرانی و تبعات آن در گغت وگو با تجارت نیوز عنوان کرد: در واردات 
فرش های قاچاق به داخل کشور چون عوارض و حقوقی پرداخت 
نمی شود؛ بنابراین با قیمت پایین تری عرضه می شود که نتیجه آن 
رقابت ناسالم و ایجاد بازار برای کالای قاچاق و آسیب به تولید داخلی 

است.
علت واردات فرش های قاچاق توسط فرشندگان چیست؟

سوی  از  قاچاق  فرش های  واردات  علت  درباره  حاجی آقامیری 
فروشندگان تصریح کرد: در گفت وگو هایی که با فروشندگان صورت 
گرفته است؛ فروشندگان اظهار کرده اند که  توان فروش و کار کردن 
با فرش ایرانی را ندارند. بنابراین، به فروش فرش های افغانستانی 
وارد  لطمه  تولید  و  اشتغال  به  نه تنها  اتفاق  این  آورده اند.  روی 

می کند، بلکه تهدیدی برای فرهنگ و هنر ایران محسوب می شود.
وی در پاسخ به این پرسش که در بازار کدام شهر ها فرش قاچاق 
وجود دارد؟ تشریح کرد: این نوع فرش ها بیشتر در بازار شهر هایی 
صنف  اتحادیه  حتی  دارد.  وجود   ... و  شیراز  تهران،  همچون  
فروشندگان فرش تهران، طی اطلاعیه ای اعلام کرده است که قصد 

دارد با این پدیده برخورد کند.
فرش  قاچاق  با  برخورد  درباره  خصوصی  بخش  فعال  این 
افغانستانی خاطرنشان کرد: دولت با اجرای قوانین و محدودیت های 
ورود  و  کند  داخلی حمایت  تولید  از  تا  است  در تلاش  مختلف 
کالاهای خارجی را کنترل کند. اما ورود بی رویه فرش های قاچاق از 
افغانستان نگرانی های جدی را برای اقتصاد کشور ایجاد کرده است. 
کوشش های زیادی برای  محدود کردن واردات خودرو، لوازم خانگی 
و ... انجام  شده است تا به این  واسطه از صنعت داخلی که ناکارآمد 
هم هست، حمایت شود. اما  قاچاق فرش که همواره نماد فرهنگ و 
تمدن  ایران  است، به سادگی ادامه دارد. در گذشته، فرش ایرانی 
۴۴ درصد از صادرات غیرنفتی کشور را تشکیل می داد، اما امروزه 
به نظر می رسد که بی توجهی به این مسئله و عدم برخورد قاطع با 
قاچاق، می تواند تهدید جدی برای اشتغال و اقتصاد کشور تلقی 

شود.
روش های تشخیص فرش ایرانی از فرش افغانستانی

رئیس کمیسیون فرش، هنر و صنایع دستی اتاق ایران، درباره 
روش های تشخیص فرش ایرانی از  فرش افغانستانی توضیح داد: 

کاملا فرش ایرانی از فرش افغانستانی قابل تشخیص است. چراکه 
نوع بافت، نقشه فرش، تکنیک رنگ آمیزی این فرش ها با فرش 
ایرانی متفاوت است و تشخیص این دو نوع فرش از یک دیگر توسط 
کارشناسان به راحتی صورت می گیرد. اما برای سایر افراد جامعه، 
باید توسط کارشناسان  آگاهی داده شود تا آن ها هم به راحتی بتوانند 

این دو نوع فرش را از یک دیگر تشخیص دهند.
وی درباره نحوه رسیدگی به موضوع قاچاق  فرش افغانستانی با 
نام فرش ایرانی تصریح کرد: قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز در 
کشور وجود دارد که این قانون بسیار سخت گیرانه عمل می کند. 
قاچاق بسیاری از محصولات نظیر پوشاک، لوازم آرایشی و ... در 
کشور اتفاق می افتد. اما در زمینه قاچاق فرش تا به حال برخوردی 
صورت نگرفته است. باید از سرچشمه اصلی، این موضوع حل شود 

و جلوی قاچاق گرفته شود.
او درباره بازار  رقابتی فرش در ایران عنوان کرد: در واقع، اگر 
عوارض ورود فرش خارجی پرداخت شود؛ می تواند واردات داشته 
باشد. اما به دلیل عوارض سنگین، قابل رقابت نیست و توفیق 
اقتصادی نخواهد داشت. ایران به عنوان کشوری که سابقه طولانی 
در عرصه فرش دارد،  ایران نباید از اقتصاد آزاد و ورود فرش های 

خارجی  بهراسد. ولی باید این رقابت سالم و از راه قانونی باشد.
حاجی آقامیری در راستای جلو گیری از قاچاق پیشنهاد داد: یکی 
از راهکار های ساده و آزمایش شده در موضوع قاچاق، مراقبت از 
مرز هاست. در حوزه فرش هم باید مثل سایر حوزه ها این اقدام 
صورت گیرد تا کانتینر های قاچاق از شرق کشور وارد  نشوند. به 
فروشندگانی که کالای قاچاق می فروشند، ایراد ثانویه وارد است. 
ایراد اولیه، ورود کالای قاچاق به کشور است. فروشندگان به دلیل 
نیاز های معیشتی دست به این اقدام می زنند که اشتباه است و باید 
با سرچشمه اصلی برخورد شود. باید با همکاری قانون گذاران برای 

جلوگیری از ورود کالای قاچاق چاره اندیشی کرد.
ویژه ای  اهمیت  از  که  مواردی  از  یکی  گزارش،   این  براساس 
برخوردار است، جلوگیری از سر منشأ اصلی یعنی جلوگیری از ورود 
کالای قاچاق است. ایران به دلیل داشتن پبشینه طولانی در زمینه 
تولید و صادرات فرش، می تواند در بازار رقابتی این محصول موفق 

شود. ولی این رقابت باید سالم باشد.

بازار سرمایه در انتظار رای اعتماد وزرا در مجلس

وز کاری دولت چهاردهم قهر بورس در نخستین ر
وضعیت معاملات بازار سرمایه در اولین روز بعد از تعطیلی به گونه ای بود که شاخص کل بورس با افت 2۹ هزار و ۱۵2 واحدی در سطح 2 میلیون و ۱۳۱ 
هزار واحدی ایستاد؛ سطحی که در مرداد سال ۹۹ به آن رسیده بود، اما حالا با گذشت ۴ سال نتوانسته از آن بالاتر بیاید مضاف بر این که ارزش سهام نیز 

کمتر از آن سال است. »مهدی بیات منش« کارشناس بازار سهام این رکود را ناشی از ابهام بازار در انتخاب وزرای دولت می داند.

وش فرش های افغانستانی به نام فرش ایرانی! اتفاق عجیب در بازار فرش فر

بر این اساس 
وضعیت 

معاملات بازار 
سرمایه در 

اولین روز بعد 
از تعطیلی به 

گونه ای بود که 
شاخص کل 

بورس با افت 
۲9 هزار و 15۲ 

واحدی در 
سطح ۲ میلیون 

و 131 هزار 
واحدی ایستاد

دکتر خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایی در مجمع عمومی عادی سالانه بانک سپه از 
یکپارچگی کامل عملیات بانکی در بانک سپه خبر داد.

دکتر خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایی در مجمع عمومی عادی سالانه بانک سپه از 
یکپارچگی کامل عملیات بانکی در بانک سپه خبر داد.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه، جلسه مجمع عمومی عادی سالانه بانک 
سپه منتهی به 2۹  اسفند ماه سال ۱۴٠2 بانک سپه به منظور رسیدگی به صورت های 
مالی منتهی به پایان سال ۱۴٠2 و گزارش عملکرد یکساله این بانک، روز یکشنبه هفتم 
مرداد ماه در محل ساختمان نگین بانک سپه و به ریاست سیداحسان خاندوزی وزیر 
امور اقتصادی و دارایی برگزار شد و گزارش خلاصه ای از فعالیت ها و اقدامات بانک توسط 

آیت اله ابراهیمی مدیرعامل بانک سپه ارائه شد.
سید احسان خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایی در این جلسه، ضمن تقدیر از 
فعالیت های صورت گرفته در این بانک اظهار کرد: بانک سپه در اواخر دهه ۹0 دچار یک 
تصمیم و نقش آفرینی بسیار بزرگ و غیرمتعارف و پردامنه شد و از سال ۱۴00 که دولت 
شهید رئیسی آغاز به کار کرد، با همتی که مدیران بانک و هیات عامل و معاونان در طول 
سه سال گذشته داشتند، موفق شدند با کمترین هزینه و تقریبا بدون تنش موضوع ادغام 

را به سرانجام برسانند.
وی تاکید کرد: بانک سپه با اقدامات خود بارهایی را از روی دوش دولت برداشت و به 
یاری خدا وضعیت ترمیم و بازآفرینی این بانک در صورت های مالی ۱۴02 کاملاً مشهود 

است.
خاندوزی افزود: امروز عملیات بانکی بانک سپه کاملا یکپارچه است و در صورت های 

مالی این بانک از سال گذشته که با تلاش فراوان حاصل شد، مشهود است و نه تنها در 
یکپارچگی و عملکرد بلکه در عبور از شرایط اضطرار اقدامات این بانک به خوبی انجام شده 
است و می توان انتظار داشت که امسال و سال های آینده، سال هایی باشد که بانک سپه 

بتواند در مورد »سپه نو«، به صورت کاملاً محقق شده صحبت کند.
وزیر امور اقتصادی و دارایی عنوان کرد: تلاش ما در وزارت اقتصاد کمک به عزم و همتی 
که مدیران بانک داشتند، چه در افزایش سرمایه 2۵ هزار میلیارد تومانی و چه بابت 
مطالبات بانک در حوزه پروژه نانی نو و موضوع مصوبه تسهیل واگذاری شرکت های 
تابعه بانک ها است. خاندوزی ادامه داد: موضوع افزایش سرمایه در سال ۱۴0۳ که بتواند 
موجب خروج از منفی بودن کفایت سرمایه شود، از موضوعات بسیار مهم است و البته 
برخی از پیشنهاداتی که نیازمند مجوز از مجلس شورای اسلامی و مصوبه است، کاملا 

آماده هستیم که متن پیشنهادی را به دولت ارائه دهیم.
وی خاطرنشان کرد: قانون برنامه هفتم توسعه در خصوص موضوع مطالبات ظرفیت 
بسیار خوبی را فراهم کرده است که با تلاش  بسیار زیاد بالاخره تبدیل به قانون شد تا 
حداقل بتوانیم در وضعیت جدید و کابینه جدید، متن اصلاحاتی که باید انجام شود را به 
هیات وزیران بدهیم. وزیر اقتصاد با اشاره به لزوم تعیین تکلیف مطالبات باقیمانده بانک 
از ستاد کل و نیروی انتظامی، عنوان کرد: امیدواریم در پایان امسال بتوانم بگوییم که این 

موضوع نیز حل شده است. 
وی ادامه داد: محور دیگر مورد تاکید نیز موضوع الگوسازی در دسترسی به تسهیلات 
خرد مردم و رفع نیازهای قرض الحسنه اقشار ضعیف و ابعاد بانکداری اسلامی است که 
لازم است روی این موضوع نیز تمرکز شود و بانک سپه می تواند در این زمینه در بین 

بانک ها پیشرو باشد.
خاندوزی با اشاره به راهبردهای بانک سپه در سال جاری بیان کرد: موضوع شرکت های 
درآمدهای  توسعه  و همچنین  جدید  سرمایه گذاری  عرصه های  به  ورود  و لزوم  تابعه 
کارمزدی و استفاده کردن از ابزار اعتباری و ... مانند اوراق گام و ال سی و ... از مهم ترین 
از تلاش بی شائبه، بی  بار دیگر  باشد.وی  باید  بانک سپه در سال جاری  راهبردهای 

سروصدا و جهادگونه مسئولان بانک سپه تشکر ویژه کرد.

وزیر اقتصاد در مجمع عمومی عادی سالانه بانک سپه:
وز عملیات بانکی » بانک سپه «کاملاً یکپارچه است امر


